飞行时间法测量脉冲堆热柱孔道热中子能谱

1.西北核技术研究所,陕西 西安 710613 2.清华大学 工程物理系,北京 100084

收稿日期 2006-5-31 修回日期 2006-6-30 网络版发布日期: 2006-10-25

摘要 文章介绍飞行时间法测量中子能谱的基本原理,给出脉冲堆热柱孔道飞行时间谱测量实验的系统设计及时间谱测量结果,利用自行研制的解谱程序求解飞行时间法测量的热柱孔道热中子能谱分布。结果表明,测量能谱较Thermal Maxwellian理论谱偏软,谱峰对应的中子能量为(24.8±7.2) meV。

关键词 飞行时间法 热中子能谱 脉冲堆

分类号 TL329

Thermal Neutron Spectrum in Thermal Column of Pulse R eactor Measured Techniques With Time of Flight Method

- 1. Northwest Institute of Nuclear Technology, Xi'an 710613, China;
- 2. Department of Engineering Physics, Tsinghua University, Beijing 10008 4, China

Abstract The basic principle of neutron spectrum measured with time of flight method was introduced. The design of experimental device for the time of flight spectrum in the thermal column of the pulse reactor measurement was given, and the time spectrum measured result was shown at the same time. In the end, the measured thermal neutron spectrum of the thermal column resolved by the selfmade programs was offered. The experiment results prove that the measured spectrum is a little softer than Thermal Maxwellian theory spectrum, the neutron energy value corresponding with the measured spectrum peak point is about (24.8±7.2) meV.

Key words time of flight method thermal neutron spectrum pulse reactor

扩展功能

本文信息

- ▶ Supporting info
- ▶ <u>[PDF全文]</u>(261KB)
- ▶[HTML全文](0KB)
- ▶参考文献

服务与反馈

- ▶把本文推荐给朋友
- ▶文章反馈
- ▶浏览反馈信息

相关信息

- ▶ <u>本刊中 包含"飞行时间法"的 相</u> 关文章
- ▶本文作者相关文章